
Nye bølger i Sørreisa om 

storskoleposten i Strømmen 
 

Skolestyret ansetter en kvinne tross kretsens innstilling og skoledirektørens 

standpunkt 
 

 

 

Sørreisa skolestyre holdt møte den 20. 

november. Der møtte 11 av skolestyrets 

14 representanter. Efter endel rådslagning 

om møtet var lovlig sammenkalt når 

lærernes representant var fraværende, 

blev man enig om å fortsette møtet da 

man var beslutningsdyktig. Møtet blev 

ledet av skolestyrets formann Jakob 

Rørslett. 

Som første sak forelå ansettelse av 

lærer i storskoleposten i Strøm men krets. 

Derpå referertes attester og eksamens-

vidnesbyrd for samtlige 3 av kretsen 

innstillede lærere, de 3 innstillede var: 

Nr. 1 Karl Olsaker, 2 Martha Hatlebakk 

3. Alf Turnål. 

F o r m . :  Jeg vil samtidig nytte høve å 

gjøre skolestyret opmerksom på at her i 

dag kun blir tale om å ansette mannlig 

lærer i Strømmens krets, herom har også 

skoledirektøren uttalt sig. Lærergården 

medfølger også lærerposten. Henstiller til 

skolestyret ikke å gå utenom kretsinn-

stillingen. 

John G u l b r a n d s e n :  Skolestyret 

kan ikke ta noe hensyn til kretsinnstill-

ingen, minst 50 prosent av dem som 

møtte på kretsmøtet og avga stemme 

hadde ikke barn. Dessuten var det agitert 

for å få Olsaker opstillet som nr. 1. Vi må 

samle oss om frk. Hatlebakk som nr. 1. 

Johan R ø r s l e t t :  Er av samme 

mening somt foregående taler. Når 

Olsaker blev innstillet som nr. 1 var det 

agitasjon og man bør ikke ta kretsinn-

stillingen alvorlig. 

Kr. S i m o n s e n :  Når John Gul-

brandsen sier at vi ikke bør ta hensyn 

  

 

 

til kretsinnstillingen blir det jo noe uhørt. 

Der møtte på krets møtet ca. 85 

mennesker som hadde kommunal 

stemmerett, av disse stemte 55 for 

Olsaker som nr. 1 mens kun 30 stemte for 

Hatlebakk som nr. 1. At vi ikke skal ta 

hensyn til kretsinnstillingen fordi om det 

var endel som ikke hadde barn høres jo 

latterlig ut. Dessuten har jeg personlig talt 

med skoledirektøren og han anfører at 

han an tok kun mannlig lærer for Strøm-

men krets. Og da er jo stillingen grei. 

John G u l b r a n d s e n :  Når vi i 

kretsen mente å ville ha lærerinne hvorfor 

skal da skolestyret sette sig i imot det. 

Hvis frk. Hatlebakk blir ansatt slipper 

kommunen å koste noe på lærergården. 

Kr. S i m o n s e n :  Er lærergården så 

dårlig at det ikke går an å bo i den, skal 

den repareres. 

Jakob Rø r s l e t t :  Jeg var tilstede på 

kretsmøtet og påhørte både innstillingen 

og agitasjonen som John Gulbrandsen 

sier. Det var ingen agitasjon, men kun en 

diskusjon om ansettelse av den beste 

lærer i kretsen. Deretter refererte han 

endel skrivelser som beviste at der har 

vært ført skamløs agitasjon av en liten 

klikk for å få ansatt frk. Hatlebakk i 

Strømmen krets. 

Derefter forlangte to mann av den lille 

klikk som tilhører Hatlebakk-partiet, H. 

Nordgård og Mans Bergh ordet, og lirte 

av sine berømte viser, til stor munterhet 

for de øvrige tilhørere. Ordlyden gidder 

jeg ikke referere da vedkommende ikke 

er med i skolestyret og deres uttalelser 

således er uten almen interesse. 



Johan Rørslett: Efter uttalelse av 

kretsformann John Gulbrandsen og 

ordføreren er stillingen i denine sak grei. 

Vilde særlig fremheve at Hatlebakk var 

den beste av ansøkenne, og man burde 

holde sig til henne. Men hvis sko-

ledirektøren nektet å ansette kvinnelig 

lærer, da e r saken en annen. 

John G u l b r a n d s e n :  Jeg foreslår 

at vi opstiller frk. Hatlebakk som nr. 1. 

Kr. Simo n s e n :  Jeg synes det er rart, 

her er et par mann som ved hvert 

skolestyremøte tropper op og holder 

lange foredrag, det er noe nytt og uhørt. 

Når det tales om agitasjon, synes jeg at 

Hans Bergh med følge burde tie, vi vet 

hvilken skitten agitasjon det har vært ført 

av disse herrer for å få ansatt frk. 

Hatlebakk. Vi vet også hvilken blest disse 

herrer har laget om læreransettelsene i 

Strøm men. Når Hans Bergh sier at det 

var en hel del folk på kretsmøtet som 

ikke hadde stemmerett er dette bare noe 

sludder. Den tid er forbi, at folk i et så 

viktig spørsmål lar sig lede av en liten 

håndfull borgerspisser, nu har folk lært å 

tenke selvstendig. Stemmegivningen på 

kretsmøtet var helt korrekt og i full 

overensstemmelse med loven, og bør 

respekteres. Ved at vi i dag ansetter frk.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hatlebakk er saken like uavgjort. 

Skole-direktøren nekter å ansette 

kvinnelig lærer i storskoleposten i 

Strømmen krets, og så har vi saken 

gående. Kommunen har ikke råd å koste 

mere på denne sak. 

O. Skoglund: Enten går vi efter 

kretsinnstillingen eller helt utenom. Der 

foreligger 72 ansøkninger, så vi har nok å 

velge i. Jeg stemmer ikke på Hatlebakk, 

hun burde ikke gitt sig i sådant selskap. 

Jeg kjenner Olsaker så godt som tross 

noen. Det er en bra mann som kretsen er 

godt tjent med. Vi kan bare gå løs og 

stemme efter innstillingen. 

Jakob R ø r s l e t t :  Tror denne sak er 

utdebatert, vi kan bare gå til 

prøvevotering. 

John GuIbr a n d s e n :  Jeg foreslår at 

vi under prøvevoteringen opstiller 

Hatlebakk som nr. 1. 

Det endelige resultat av stem-

megivningen blev nr. 1: Martha Hatle-

bakk, 2: Alf Turnål, 3: Birger Jåstad. 

Noget annet resultat var ikke å vente 

efter skolestyrets sammensetning denne 

gang. 

Deretter behandledes endel mindre 

skolesaker uten almen interesse. 
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